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Referat fra møde med aktivitetslederne i Røde Kors Viborg 
 

Tidspunkt:  Tirsdag den 26. marts 2024 kl. 19:00 – 21:00 
  
Sted:  Det Frivilliges Hus, Viborg 
 
Bestyrelsen:   Kirsten Holmgaard, Theis Petersen, Heidi Holm-Pedersen, 

                        Niels Peter Carlsen, Mona Jensen, Anette Sørensen, Gitte Thorndal 
 
Afbud:   Jens Aage Skousen 

       
Aktivitetslederne: Ida Kristiane Andersen, Steen Møller Henriksen, Helen L. Nøhr, Ove 

Kokholm, Solveig Nielsen, Ingrid Mogensen, Britta Davidsen, Grete 
Kastbjerg, Mie Struck, Annie Nielsen, Karen Jepsen, Anette Frank, 
Birgitte Gade, Wendy Mogensen, Dorit Hjorth Henriksen, Lizzi Liniger, 
Dirch Lind 

 
Afbud:  Andrea Hald, Ida Skousen, Leif Jakobsen, Mette Selchau, 
   Sine Frederiksen  
  
Pkt. Dagsordenspunkt Ansv.: Referat 

1. Velkomst KH Kirsten bød velkommen og takkede for flot 
fremmøde, selv om mødet ligger så tæt på Påsken. 

    

 Nyt fra de enkelte aktiviteter Den enkelte 
aktivitetsleder 

Kort om førstehjælp. 
Virksomhedskurser (som vi laver i samarbejde med 
Aarhus) har ligget lidt stille på sidste halve års tid, 
men jeg har lige de sidste uger fået 5-6 
henvendelser som jeg giver tilbud på. 
Og så kan jeg endnu engang opfordrer til at man 
henvender sig, hvis en aktivitet ønsker 
undervisning i førstehjælp til de frivillige eller 
brugerne. 

- Målet er stadig at alle i Røde Kors kan yde 
førstehjælp  

Dirch Lind. 
 
Vores aktiviteter er uændret i forhold til hvad vi 
skrev i fællesskab til generalforsamlingen. 
 
Dog har vi mistet en nørkler, der er død. NB: hun fik 
sis sidste ufærdige strikketøj med i kisten. 
Mvh Solveig 
Vammen Nørkler 
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Status Integration 
Der er nedgang i antal ukrainere som deltager i 
cafe. 
Haft inspirationsmøde med 3 ukrainere om ønsker 
til cafe. 
Fastholder struktur i cafe og mødes hver tirsdag fra 
16.00-18.00 hvor vi har kaffe og kage og hyggeligt 
samvær. Der er mulighed for hjælp til dansk, hjælp 
til lektier, spille brætspil og vi har ofte bingo. 
Der er fællesspisning den sidste tirsdag i hver 
måned, hvilket er velbesøgt. Her fortæller 
deltagerne lidt om sig selv og hvad de laver og vi 
synger både ukrainske og danske sange. 
Vi planlægger lidt mere udeaktivitet, når det varme 
vejr kommer. 
Vi har haft konsulent Anne Lejbach Jørgensen på 
besøg og til at inspirere os. Et godt møde. 
Har hjulpet et par ukrainere med ansøgning til en 
Håndsrækning. Det gav pote med et beløb. 
Vi har fælles arrangement med Dansk 
flygtningehjælp den 27/4, hvor der kommer en 
tryllekunstner. 
Søgte midler hos Røde Kors til en aktivitet i uge 7, 
men fik desværre afslag. 
To nye frivillige er kommet til. 
Mette Selchau/Marts 2024. 
 
Patientstøtter i Forhallen Regions Hospitalet 
Viborg: 
• Vi er en meget engageret gruppe på 35 frivillige 
patientstøtter i forhallen, hvor antallet af 
patientstøtter der er holdt går lige op med antallet 
af nye. 
• Samarbejdsaftale mellem Hospitals ledelsen og 
Røde Kors revideres december 2024 
• Vi har et suverænt samarbejde med Regions- 
hospitalet Viborg og alle frivillige på hospitalet 
er inviteret til frokost d .29.maj kl.12-14 i det store 
møde lokale. 
• Aktivitetsledere til patientstøtter i Region 
Midtjylland har et netværkssamarbejde og mødes 
en gang årligt. 
Wendy Mogensen 
 
Hermed lidt omkring Byggegenbrug: 
Det er nu lykkedes os at finde egnede lokaler til 
Byggegenbrug. Pr. 01.02.2024 er vi flyttet ind i et 
lejemål på Farvervej 23B i Viborg. 
Vi har i den forløbne tid haft travlt med at få sat 
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reoler op og få gang i indlevering af varer. Der har 
været annonceret på face book, i den lokale 
ugeavis og vi har kontaktet håndværkere mm. Der 
er nu begyndt at komme en del varer, og det er 
vores håb, at vi kan åbne Byggegenbrug den 3. maj. 
Vi har fået sat skilte op på bygningen, og 
interesserede kunder begynder at kikke forbi. Vi 
har godt 20 frivillige, men vi vil gerne have flere, så 
vi kan være godt bemandet til at dække vores 
kommende åbningstider. 
mvh 
Byggegenbrug 
Helen L. Nøhr 
 
I Qnet har vi fået en rigtig god kontakt til 
krisecenter Viborg og Rødkærsbro, som vi ofte 
besøger for at informerer kvinderne om Qnet. 
Vi tilbyder 1-1 match, og har i øjeblikket 7 kvinder i 
match med frivillige.  
Vi er 11 frivillige inkl. Sine og jeg. 
Vi holder café for kvinder med børn den sidste 
søndag i hver måneden, og vi har hverdagscafé 
hver anden onsdag. Vi arbejder på, at holde 
hverdagscafé hver uge, da tilslutningen er ved at 
være stor. 
Britta T. Davidsen  
Aktivitetsleder Qnet, Viborg 
 
Vi strikker små undertrøjer efter opskrift til for 
tidligt fødte børn. 
Og eller strikker vi fortsat strømper, trøjer og hvad 
der ellers kan sælges i butikken. 
Vi er også begyndt at lave børnestrømper i store 
størrelser, da dette var en mangel til julehjælpen.  
Vi er også glade for, at vi har fået endnu en nørkler.  
Med venlig hilsen 
Andrea Hald, Nørklerne i Hammershøj 
 
Status Skoletjenesten                 

Vi udsender tilbud til alle skoler om foredrag om 

Røde Kors i Danmark og Verden, førstehjælpstilbud 

og krigens regler samt tilbud om bistand til 

projektopgaver mv. 

Ydet bistand til emneuge og holdt foredrag for 

elever på Mønsted Skole 

Derudover har vi holdt foredrag om Røde Kors og 

den humanitære folkeret for flere hold Ide og 

Udvikling på biblioteket. 
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Niels Peter Carlsen 

Lizzi Liniger 

 

Rekruttering: der er godt gang i rekruttering til div. 
aktiviteter. Jeg tester af hvordan det fungerer 
bedst mht. mødeformer, samarbejde med 
aktivitetsledere, registrering mv. 
Jeg vil rigtig gerne have en status fra div. 
aktivitetsleder på hvor der er brug for flere 
frivillige. 
Heidi Holm-Pedersen 
 
Kommunikation:  
Vi har travlt, men har heldigvis fået nye kræfter på 
holdet. Pt. har vi fokus på Byggegenbrug, 
opdatering af brochure og postkort, samt 
optimering af vores indsats på de sociale medier. 
Der er lavet en face-book side, der hedder Frivillige 
i Røde Kors Viborg. Alle frivillige opfordres til at 
blive medlem i gruppen.  
Heidi Holm-Pedersen 
 
Besøgstjenesten 
Der er god gang i aktiviteten, hvor der jævnligt er 
møder med potentielle besøgsvenner og -
modtagere, og der sker hele tiden nogle gode 
match.  
Vi mødes stadig med jævne mellemrum for at 
afklare spørgsmål, tvivl etc. og har derudover lige 
haft et givtigt møde med Annette og Kirsten, hvor 
vi fik svar på nogle spørgsmål, som vi havde som 
forholdsvise nye aktivitetsledere samt fik 
information om, hvad der rører sig i områder, der 
ligger tæt på vores. 
Vi har planlagt et par timers aktivitet med 
besøgsvennerne nu her i april, hvor Brobyggerne vil 
holde et lille oplæg, og der er dejlig gang i 
tilmeldingerne �. 
Med venlig hilsen Annie Nielsen  

 
Vågetjenesten i Viborg 2023-24 
I november 2023 blev Grete Kastbjerg og Karen-
Marie Pedersen nye aktivitetsleder af 
vågetjenesten i Viborg. Der er siden lavet nye 
aftaler om vågetjeneste med 3 afdelinger på  
Viborg sygehus: Mave-tarm kirurgisk, Hjerte- lunge 
medicinsk, og Kvindesygdomme. I det kommende 
år vil vi forsøge at lave nye aftaler med forskellige 
plejehjem i Viborg området. Indtil november 2023 
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var vågerne i vagt 19 gange, og fra november indtil 
marts 2024 har vågerne været i vagt 14 gange, og 
som noget nyt har vi også valgt at sidde som vågere 
om natten. Der er på nuværende tidspunkt 21 
vågere i Viborg, og da det ser ud som om, at der er 
stigende efterspørgsels på hjælp fra vågerne, vil vi 
lave forskellige initiativer i 2024 for at finde flere 
vågere. 
 
Beretning fra butikken. 
Årets første 2½ måned er gået godt. Omsætningen 
har rundet 900.000 og er på niveau med sidste år. 
Men der er også udfordringer, herunder tyveri af 
og rod i donerede effekter foran butikken efter 
åbningstid. Der arbejdes på at finde en løsning. 
Vi har aftalt med byggegenbrug, at varevognen 
deles imellem os – 2 dage til butikken (tirsdag og 
torsdag) og 2 dage til byggegenbrug (onsdag og 
fredag). Én dag om ugen bruger butikken desuden 
varevognen til Revas afhentning. 
En kontaktperson fra begge afdelinger koordinerer. 
Som noget nyt kører vi sæsonskifte udsalg hele uge 
16 med -50 %. 
Der er heldigvis kommet 3 nye frivillige til og vi har 
sagt farvel til en enkelt. 
Leif har stadigvæk orlov fra butikken, men er til 
rådighed ved spørgsmål mv. 
Leif og Dorit 
 
I Viborg går det stille og roligt, god tilslutning til 
nørkledagene og god stemning blandt nørklerne. 
Der produceres rigtig mange fine ting. 
 
Nørkleleder Inge Andersen er af helbredsmæssige 
årsager stoppet som nørkleleder, men ikke som 
nørkler. 
Vi har været så heldige, at en af vores dygtige 
nørklere Birgitte Gade har sagt ja til at være 
mednørkleleder. 
 
Til I andre aktivitetsledere, har/får I kendskab til 
nogle sårbare i Jeres aktivitet,  
som kan få glæde af noget nørkleting, så må I 
meget gerne kontakte os. 
 
Herudover går det rigtig fint med salg af 
nørklevarer i butikken.  
Viborg nørklerne v. Ida Skousen 
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Status på Rødding Nørklerne  
Vi laver mange fine ting som sælger godt i 
butikken. 
Som ny aktivitetsleder, er jeg blevet taget godt 
imod af de andre ledere. 
Når jeg spørger om noget er de altid parat til at 
hjælpe. Det er jeg rigtig glad for.  
Vores samarbejde er rigtig godt. Tak for det. 
Vh  Anette Frank 
 
Ferielejre 2024 
Røde Kors Viborg sender i 2024 28 børn på 
Ungdommens Røde Kors’ ferielejre. 
8 børn deltager i Snefnuggens ferielejr, der går til 
Trysil i Norge fra den 30. marts til 6. april. 
Vi har fået bekræftelse på, at vi kan få 18 pladser 
på Bølgelejren. Det er en lejr for 7-13 årige børn, 
der foregår fra den 21.-26. juli. 
Vi har derfor søgt om 2 pladser på Påruplejren. Det 
er endnu ikke bekræftet. 
Men der er – desværre – mange flere børn i Viborg 
Kommune, der har behov. 
Gitte Thorndal  
 
Vi får flere og flere til vores spis-sammen for enlige. 
Sidst var vi 78 samlet.  
Café er der også god tilslutning hver torsdag. 
Nørkling er vi ca.10-12 pr. gang. Vi kunne godt 
bruge lidt flere 
Vi syer forklæder til flere plejehjem. 
MVH Mona Jensen, Ørum  
 

    

3. Nyt fra bestyrelsen KH Kirsten orienterede om de punkter bestyrelsen har 
specielt fokus på pt.: 

 Opstart af Byggegenbrug 
Der er udarbejdet en folder omkring 
Byggegenbrug. Rekvirer venligst nogle af 
dem, så budskabet kan spredes.  

 Familienetværket. Der er nu 2 
aktivitetsledere samt flere frivillige, så der 
forventes opstart snarest. 

 Samværdighed. Der er nu – igen – 2 
aktivitetsledere på aktiviteten, så der vil 
også ske opstart indenfor en overskuelig 
tidsramme. 

 sØnæs Seniorfolkemødet den 25. juni 
2025. Jens Aage Skousen er tovholder på 
aktiviteten, men der mangler hænder til at 
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løse opgaven. Så meld endelig tilbage, hvis 
du vil bidrage til denne aktivitet. 

 Cafeen for Ukrainere. De Ukrainerne der 
kom for godt 2 år siden, er rigtig godt 
integreret, og mange er i arbejde, og derfor 
en antallet af deltagere i Cafeen lavt. Der 
arbejdes derfor på, at ændre aktiviteten til 
en Integrations Cafe, således at andre 
nationaliteter kan deltage. 

 Viborg Kommune har opsagt samarbejdet 
med Bobleberg.   

    

4. Idéer samt positiv/negativ 
kritik fra aktivitetslederne til 
drøftelse. 

Alle Dette punkt vil fremover blive fast punkt på 
dagsordenen til Aktivitetsledermøderne. Kirsten 
opfodrede alle til at bidrage til punktet samt 
komme med andre punkter til dagsordenen, hvis 
der er behov. 
Dorit vil gerne have en opdatering af billeder fra 
Butikken til de sociale medier, idet Butikken har 
ændret sig meget, siden de sidste blev taget. Dirch 
og Dorit aftaler nærmere mht. tidspunkt. 
Velkomstmapperne til nye frivillige er pt. udsolgt.  
Der var ønske om navneskilte til aktiviteterne. 
Theis sender rundt vedr. procedurerne til 
bestyrelsen/aktivitetslederne. 

    

5. Dataansvar i Røde Kors 
Bilag vedhæftet 

KH/AS Kirsten har d.d. udsendt et link: 
https://mitrodekors.dk/gdpr til alle 
aktivitetsledere. 
Når man går ind på linket finder en meget 
overskuelig og pædagogisk vejledning til de nye 
GDPR regler. 
Har I efterfølgende spørgsmål er I velkomne til at 
rette henvendelse til Kirsten eller Anette. 
Databehandlingsaftalen mellem Viborg Røde Kors 
og Røde Kors er underskrevet. 

     

6. Eventuelt Alle HUSK endelig at fortælle – vidt og bredt – om at 
Røde Kors Viborg starter Byggegenbrug. 

    

7. Næste møde Alle 31. oktober 2024 kl. 19:00 – 21:00 i  
De Frivilliges Hus 

 
Sekretær: Gitte Thorndal 
 
 

https://mitrodekors.dk/gdpr

